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PROTOKÓŁ Nr XXXV/2018 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 12 stycznia 2018 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1133, zakończono o godz. 1333. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń 
Urzędu Gminy Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik gminy                      -     Magdalena Szymańska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

 
Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XXXV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność Sesji zwołanej na wniosek p. Wójta z dnia 4 stycznia 2018 roku. Na stan 15, 
obecnych było 14 radnych. 
 

 
Nieobecności: 

• Radny Tomasz Padykuła – nb. usprawiedliwiona. 
 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad  
 
W związku z brakiem propozycji zmian i brakiem uwag Jan Prus – Przewodniczący Rady 
poinformował, że będziemy obradowali według przedłożonego porządku obrad.   
 
 

Porządek obrad 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) programu postępowania naprawczego Gminy Manowo, 
b) uchwalenia budżetu gminy Manowo na 2018 rok, 
c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2018-2035, 
d) uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Manowo do roku 2023, 
e) doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie.  
 
 

Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie:  
a) programu postępowania naprawczego Gminy Manowo,  

Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy: audyt i analizę lat wcześniejszych  
przeprowadziła firma zewnętrzna. Ja zajęłam się przeanalizowaniem naszych  
wydatków i jednostek organizacyjnych: 

Przedszkole w Boninie. Dotacja w 2017 r. wyniosła 210.000 zł. Na 2018 rok 
wyniesie 73 zł na 1 dziecko w Boninie i 58 zł na 1 dziecko w Rosnowie oraz 
na 11 dzieci w oddziale TPD. W 2018 roku na Przedszkole w Boninie 
otrzymamy dotację w kwocie 108.408 zł, a na Przedszkole w Rosnowie 
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86.132 zł. Z tej dotacji w pierwszej kolejności pokrywane są: żywność, 
zajęcia z rytmiki, j. angielski, wynagrodzenia nauczycieli i pozostałe wydatki. 
Nadgodziny w Przedszkolu w Boninie do 30 listopada wyniosły 46.500 
(łącznie z nauczycielami wspomagającymi). Średnio wychodzi 51.000 zł na 
nadgodziny na 1 przedszkole. Uwzględniłam również 5% podwyżki dla 
nauczycieli od 1 kwietnia, co daje kwotę 54.000 zł. W przedszkolu w Boninie 
jest 1 umowa-zlecenie na zajęcia z rytmiki - 9.200 zł (do tego składka na 
ubezpieczenie społeczne 1.600 zł i na fundusz pracy 225 zł). Dodatek wiejski 
dla nauczycieli w 2018 r. wyniesie 34.700 zł, wynagrodzenia 615.200 zł, 13 
pensje 50.300 zł, ubezpieczenie społeczne 117.000 zł, fundusz pracy 16.800 
zł. Zakup znaczków pocztowych - 300 zł, środków czystości 5.000 zł, zakup 
mat. do prac remontowych 1500 zł, art. biurowych 5200 zł, zabawki dla dzieci 
i sprzęt sportowy 3.000 zł, farba do malowania 500 zł, karta do systemu 
ewidencji dzieci - 500 zł, doposażenie apteczki 300 zł, paliwo do kosiarki, art. 
reklamowe, prenumeraty. Od 2019 roku będziemy odchodzić od prenumerat. 
Na posiłki dla dzieci - 100.000 zł. Książki do biblioteki 500 zł. Energia, woda 
gaz - zgodnie z umowami. Remonty - 5.000 zł. Razem na Przedszkole w 
Boninie w 2018 roku musimy przeznaczyć 1.222.592 zł. 
 
Radny Mirosław Pawlak: my szukamy oszczędności. Na czym mamy 
zaoszczędzić? 
Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy:  jest to kwota zawierająca 
oszczędności. Program naprawczy wykaże ile zaoszczędziliśmy na jednej 
jednostce. 
Radni Leszek Kondrat oraz Mirosław Pawlak poprosili, aby p. skarbnik 
przedstawiła program naprawczy na zasadzie porównania.  
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy Manowo: w 2017 roku w placówkach oświatowych  
musieliśmy dołożyć 500.000 zł do nadgodzin.  
 
Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy: p. dyrektor ze Szkoły w Rosnowie przyszła  
do mnie z gotowymi oszczędnościami, których ja nie uwzględniłam. W nadgodzinach  
tylko Szkoła Podstawowa w Manowie i Przedszkole w Rosnowie nie przekroczyły  
planu. Pani dyrektor z Rosnowa od września zlikwiduje oddziały, co wpłynie na  
zmniejszenie nadgodzin.  
 
Radny Mirosław Pawlak: rozumiem, że gmina to bada, a dyrektorzy wykazują z czego 
taka kwota się bierze. 
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy Manowo: w każdej szkole jest etat sekretarza. W 
jednej ze szkół sekretarka zarabia tylko 100 zł mniej od p. dyrektor. Do tego  
otrzymuje premie. 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy: poleciłam dyrektorom wykreślić wszystkie  
premie. Fundusz nagród zostanie naliczony zgodnie z ustawą w oświacie, UG, GOPS,  
ale nie zostanie wypłacony.  
W programie naprawczym nie można podejmować nowych inwestycji finansowanych  
kredytem, pożyczką lub emisją papierów wartościowych - to wynika z ustawy. Jeśli  
będziemy mieli środki własne, to możemy je przeznaczyć na nowe inwestycje. Nie  
możemy również pomagać żadnym jednostkom samorządowym. Nie można udzielać  
poręczeń, gwarancji i pożyczek. Nie można ponosić wydatków na promocję jednostki.  
Realizację zadań ogranicza się tylko do koniecznych. Zamraża się diety radnych oraz  
wynagrodzenie Wójta na trzy lata - tak nakazuje ustawa. 
W programie zostały przeanalizowane lata 2013-2017. Analiza wykazała, że w 2014  
roku w stosunku do 2013 r. nastąpił spadek dochodów o 163.000 zł (zmniejszenie  
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wpływów z tyt. mandatów). Najwięcej środków dokładamy do oświaty - 29,06%,  
pomocy społecznej - 44,13%, administracji publicznej 11,99%, gospodarki  
komunalnej - 7,22%, do transportu i łączności - 6,27%. Na ostatnim miejscu jest  
rolnictwo i łowiectwo. Analiza wykazała również, że gmina bardzo dużo inwestowała  
w tych latach, co doprowadziło do deficytu budżetowego i zaciągała kredyty. 
Działania naprawcze: 

• Podwyższenie stawek podatku od nieruchomości od 2019 roku. Przez to, że 
nie stosowaliśmy maksymalnej stawki traciliśmy ok. 340.000 zł rocznie. Nie 
założyliśmy maksymalnych stawek, dlatego z tego tytułu nasze dochody wzrosną o 
170.000 zł. 
• Utrzymanie maksymalnych stawek podatku rolnego i leśnego. My mamy takie 
stawki i nie będziemy ich obniżać. 
• Reorganizacja struktury UG - odszedł jeden pracownik i na to miejsce nie 
zatrudniliśmy nowej osoby. Obowiązki te zostały podzielone na innych 
pracowników, którzy otrzymali dodatki specjalne. Zwolni się jeszcze jeden etat we 
wrześniu i również te obowiązki przejmą inni pracownicy. W 2018 r. będziemy 
mieli z tego tytułu oszczędności w kwocie 99.000 zł. 
• Ograniczenie zatrudnienia pracowników interwencyjnych - oszczędność ok. 
86.000 zł. 
• Ograniczenie realizacji umów cywilnoprawnych - nie ponawialiśmy umów, 
które zakończyły się z końcem ubiegłego roku. 
• Ograniczenie kosztów administracyjnych w UG - wydatki bieżące zostały 
ograniczone. Dało to oszczędność w wys. 10.000 zł. 
• Zmniejszenie środków na szkolenie pracowników - oszczędność 10.000 zł. 
• Rezygnacja z wydatków na promocję - oszczędność 109.000 zł. 
• Zaostrzenie polityki wydatkowej w jednostkach oświatowych: 
        Przedszkole Bonin - 24.000 zł (wydatki rzeczowe) 
 SP Bonin - 37.000 zł 
  Przedszkole Rosnowo - 28.000 zł 
 
Radny Leszek Kondrat: Pani mówi, że zaoszczędziła na usługach ponad 20.000 zł. 
Co to znaczy? 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: uzgodniłam z dyrektorem jakie prace 
chce wykonać i dostosowałam do tego budżet. 
 
Radny Mirosław Pawlak: rozumiem, że potrzeby nie znikną, bo budynki są w 
określonym stanie. Naprawy będą wymagane, ale rozumiem, że p. dyrektor może 
jeszcze z tym poczekać. 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: jeżeli nie będziemy przestrzegać 
pewnych reguł, to się okaże, że nas nie stać na oświatę. Wszystkie palny finansowe 
jednostek są u mnie. Zapraszam do przejrzenia i porównania.  
W SP w Rosnowie nie udało mi się nic zaoszczędzić. Tam są bardzo wysokie 
koszty energii cieplnej, a dodatkowo były podwyżki.  
SP Manowo - ok. 35.200 zł. Razem w placówkach oświatowych na wydatkach 
rzeczowych zaoszczędziliśmy ok. 240.000 zł. 

• Optymalizacja wynagrodzeń w oświacie - 480.000 zł. 
Zaplanowałam dla oświaty rezerwę celową 400.000 zł na wypadek 
nieprzewidzianego zdarzenia oraz 480.000 zł w UG. Jest też rezerwa 
budżetowa w wys. 300.000 zł. Razem daje to kwotę 1.200.000 zł. 

• W pomocy społecznej (TPS) zostały zarezerwowane środki na poziomie 
wykonania z ubiegłego roku. 

• GOK - dotacja zostanie na poziomie ubiegłego roku. 
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Radna Joanna Czerwiak: dlaczego nie są realizowane zajęcia w czasie ferii w 
świetlicach? 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: dlatego, że nie ma jeszcze planu 
budżetowego. Dopiero dzisiaj będzie zatwierdzony. Wstrzymane są wszystkie 
wydatki. 
 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: rodzice nie chcą płacić za zimowiska. Rodzice 
powinni część kosztów pokrywać. 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: rozmawiałam z p. dyrektor GOK i 
okazało się, że są umowy-zlecenia dla opiekunów, ponieważ rodzice nie chcą 
podjąć się tej roli i musimy za to zapłacić.  
 
Radny Mirosław Pawlak: powinniśmy posiłkować się środkami z zewnątrz na takie 
działania.  
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: zostaną również zmniejszone dotacje dla 
klubów sportowych oraz dotacja dla ŚDS. Łącznie daje to kwotę 50.000 zł.  
Budżet na 2018 rok kształtuje sie następująco: 
- dochody 29.763.986 zł, w tym majątkowe 2.474.683 zł (środki unijne) 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy Manowo: w tym roku w budżecie 
zaplanowaliśmy sprzedaż mienia na poziomie minimalnym. 17 stycznia będzie 
przetarg na sprzedaż działki leśnej w Rosnowie.  
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: wydatki na 2018 rok będą powiększone o 
wszystkie zobowiązania na dzień 31 grudnia i wyniosą 33.420.000 zł (bez 
zobowiązań 28.033.000 zł). Deficyt wyniesie 4.885.876 zł. Pożyczkę z budżetu 
Państwa planujemy wziąć na kwotę 14.600.000 zł na pokrycie planowanego 
deficytu oraz spłatę wcześniejszych zobowiązań kredytowych. Zostaniemy tylko 
przy 3 ratach z Banku BBS tj. 350.000 zł.  
 
Radny Mirosław Pawlak: jakie jest oprocentowanie pożyczki? 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: oprocentowanie wynosi 3%, bez 
prowizji. Spłata pożyczki planowana jest do 2035 roku. W przypadku wydatków 
inwestycyjnych (np. ścieżka rowerowa) starałam się zabezpieczyć trochę większe 
kwoty.  
 
Radny Mirosław Pawlak: w przypadku wszystkich inwestycji trzeba wziąć pod 
uwagę to, że są unieważniane, ponieważ samorządy przeznaczają zbyt małe środki 
(według kosztorysu). 
 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy: jeśli chodzi o ścieżkę rowerową, to jestem 
przekonany, że kwota według naszego kosztorysu jest adekwatna. To prawda, że 
skończyły się lata inwestora i zaczęły lata wykonawców. Prezydent Koszalina już 
unieważnił 3 przetargi z tego powodu. 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: w tym roku mamy również 
zabezpieczoną rezerwę celową.  
 
Radny Michał Bamburak: w poprzednim projekcie budżetu były zaplanowane 
wydatki majątkowe na przebudowę drogi gminnej (ul. Cisowa w Cewlinie) w 
kwocie 55.000 zł. W tym budżecie tego nie widzę. 
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Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: jest budowa drogi w gminie Manowo 
 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy: tak musi być zapisane, ponieważ Marszałek nie 
ogłosił jeszcze naboru na projekty drogowe na rok 2018. My jesteśmy 
przygotowani do tego. 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: program naprawczy trwa 3 lata. 
Będziemy mogli realizować inwestycje, ale nie możemy się posiłkować kredytem. 
Możemy inwestować tylko środki własne.  
 
Jan Prus - Przewodniczący Rady: czy są jeszcze pytania do programu 
naprawczego? 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: przy programie naprawczym co kwartał 
będę musiała składać dość szczegółowe sprawozdania do Ministerstwa i do RIO  
Te sprawozdania będę też Państwu przedstawiała. Będą one pokazywały, czy 
wydatki realizowane są zgodnie z umowami. Jeśli chodzi o nadgodziny, to RIO 
potwierdziła, że to duża kwota jak na naszą gminę. 
 
 

Przerwa - 1236 - 1253 
 

  Wójt Gminy – Roman Kłosowski: jest to szczególny rok ze względu na program  
  naprawczy. Nieraz 1 dziura lub jedna lampa rzutuje na opinię. Czasem ktoś zabiega o  
  niedużą rzecz i dla pewnej grupy osób ta rzecz jest ważniejsza od ścieżki rowerowej.  
  Czasem takie kwoty budżetu nie ratują, ale ratują sytuację. Będziemy takie sprawy 

rozważać.  
 
  Radny Janusz Sałek: jak będzie wyglądała sytuacja z funduszem sołeckim? 
 
  Roman Kłosowski – Wójt Gminy: tak jak w ub. roku. Fundusz należy w 60%  
  przeznaczyć na inwestycje a w 40% na imprezy. 
 
  Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: limity zostały takie same. W środę będzie  
                          zebranie z sołtysami.  
 
  Radny Jerzy Hawraniak: są takie sytuacje, że czasami potrzebujemy parę złotych.  
  Chciałbym, aby jasno zostały określone na jakiej zasadzie można zatrudnić osobę na  
  Zlecenie (wykonanie prac za 300-500 zł). Pani Przewodnicząca RO nie wie czy może  
  zlecić wykonanie jakichś prac. Wiadomo, że zlecenie firmie zawsze będzie dużo 

droższe. 
   
  Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: zaplanowaliśmy środki na umowy-zlecenia 

w funduszu dla rad sołeckich. W środę będzie spotkanie z Sołtysami i o wszystkich  
ustaleniach zostaną poinformowani. 
 
 

 
  Roman Kłosowski – Wójt Gminy: po to ustalaliśmy ten fundusz, aby sołtysi w  
  zakresie posiadanych środków mogli o takich drobnych rzeczach decydować. 
 

Uchwała otrzymała Nr XXXV/265/2018, podjęta została 13 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
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b) uchwalenia budżetu gminy Manowo na 2018 rok, 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: projekt budżetu zawiera wszystkie założenia  
programu naprawczego. Projekt budżetu pozwoli zrealizować wszystkie zadania i jest  
powiększony o wszystkie zobowiązania wymagalne i niewymagalne (w tym fundusz  
nagród dla nauczycieli, który nie został wypłacony w 2017 roku oraz ZFŚS). Dochody  
ogółem wyniosą 29.210.623,55 zł (bieżące 26.293.890, majątkowe 2.916.000 zł).  
Strona dochodowa nie uwzględnia wpływów, których uzyskanie ma charakter  
nieregularny. Założenia bazują tylko na źródłach dochodów powtarzalnych i stałych.  
W stosunku do pierwotnego projektu budżetu przekazanego do RIO w dniu 15  
listopada została zmniejszona kwota o 553.362 zł. Dochody bieżące pomniejszyłam o  
995.000 zł, a majątkowe zwiększyłam o 442.000 zł (dlatego, że dotacja za drogę  
gminną nie wpłynęła w 2017 r. i wpłynie w 2018 roku). Zmniejszyłam wpływy z  
podatku od nieruchomości o 238.000 zł i zmniejszyłam wpływy z podatku leśnego o 
kwotę 238.050 zł. Wydatki są zaplanowane razem ze zobowiązaniami wymagalnymi,  
funduszem nagród, ZFŚS na kwotę 34.096.000 zł. W tym wydatki bieżące 29.924.000  
zł i wydatki majątkowe 4.000.172 zł. Wydatki na 2018 rok zapewniają gminie  
realizację zadań publicznych i są powiększone o kwotę wszystkich zobowiązań. Plan  
wydatków uwzględnia efekty finansowe, które są zawarte w programie naprawczym.  
W stosunku do projektu, który został wysłany do RIO w dniu 15 listopada planuje się  
wzrost wydatków gminy o kwotę 675.000 zł. Na ścieżkę rowerową zaplanowano  
1.779.000 zł oraz otrzymamy pożyczkę bezzwrotną z budżetu UE w wys. 1.240.694  
zł. Środki własne gminy są wyższe o 180.000 zł. Na budowę drogi w gminie  
zaplanowano 500.000 zł. Na przebudowę dróg na terenie gminy - zobowiązanie  
niewymagalne, które dotyczyło Kretomina zostało uwzględnione w 2018 roku.  
Rozbudowa i przebudowa infrastruktury rekreacyjnej i terenu kąpieliska w Rosnowie  
– 410.000 zł, z czego dofinansowanie z UE 228.836 zł, a środki własne gminy  
181.000 zł. 
Radny Mirosław Pawlak: czy to są środki na całość inwestycji w Rosnowie? 
 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: ja widziałam umowę na kwotę 400.000 zł na  
przebudowę infrastruktury, ale zostały zabezpieczone środki o 10.000 zł większe.  
Inwestycja kończy się w tym roku i nie jest planowana w roku następnym. 
Termomodernizacja SP w Rosnowie – 1.600.203 zł. Z UE dostaniemy 851.023 zł, a  
środki własne 165.000 zł. Tu jest problem ze środkami kwalifikowanymi i  
niekwalifikowanymi. Tam są również mieszkania, na które nic nie dostaniemy.  
Oświetlenie drogowe ulicy Bocznej, Zachodniej i Poziomkowej w Kretominie –  
160.000 zł. Oświetlenie drogowe w miejscowości Kretomino (zobowiązanie  
niewymagalne) – 27.065 zł. Przychody ustaliliśmy na poziomie 14.600.000 zł – o taką  
pożyczkę będziemy wnioskować na pokrycie planowanego deficytu w kwocie  
4.885.000 zł i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 9.714.123 zł. W budżecie są  
zabezpieczone środki na remonty dróg.  
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: mam nadzieję, że bomboskład zostanie sprzedany.  
Są zainteresowane dwie osoby, jedna z nich już wpłaciła wadium. Jest również  
zainteresowanie działką w Manowie. 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy są jeszcze pytania do projektu uchwały?  
Prawnik poprawił § 17 uchwały, który otrzymał brzmienie: „Uchwała wchodzi  
w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2018 roku i podlega  
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego oraz na  
tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Manowo 
Jeśli nie ma pytań przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXV/266/2018, podjęta została 13 głosami za, przy 1  
wstrzymującym się.  
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Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2018-2035, 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: w uchwale zostały ujęte wieloletnie  
przedsięwzięcia oraz kąpielisko. Są 3 przedsięwzięcia: ścieżka rowerowa (2018- 
2019), kąpielisko (2018 rok) oraz termomodernizacja (do 2020 roku).  
 
Uchwała otrzymała Nr XXXV/267/2018, podjęta została 12 głosami za, przy 2  
wstrzymujących się.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

d) uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Manowo do roku 2023 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: ten program musi być złożony do końca stycznia, 
ale nie musimy wykonywać żadnych przedsięwzięć w latach najbliższych. Jeśli nie 
będziemy mieli tego Programu, nie otrzymamy dofinansowania. To jest 
przyszłościowy program. Czy są pytania do tej uchwały. Jeśli nie ma przechodzimy 
do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXV/268/2018, podjęta została 14 głosami za (jednogłośnie)  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

 

e) doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: corocznie musimy ustalić priorytety, na które 
doskonalenie będzie wykorzystywane. Są to priorytety nakreślone przez dyrektorów 
placówek. Musimy również ustalić maksymalne kwoty dofinansowania – 100% w 
przypadku kierunków priorytetowych, 75% w przypadku innych form. Uchwała była 
konsultowana ze związkami zawodowymi. Wpłynęła jedna opinia - pozytywna. 
 
Rany Stanisław Turowski: czy szkoły organizują zimowiska? 
 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: nic mi na ten temat nie wiadomo. Są 
zobowiązane do tego, żeby były dyżury. Jeśli będą chętne dzieci, to z pewności jakaś 
forma opieki będzie.  
 
Rany Stanisław Turowski: jeśli teraz zostaną zgłoszone chętne osoby – będzie 
możliwość zorganizowania opieki? 
 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: musiałabym porozmawiać z p. dyrektor, czy 
jest to w tej chwili możliwe. A są chętne osoby? 
 
Rany Stanisław Turowski: wczoraj wieczorem miałem rozmowę z mamą dziecka. Jest 
problem z zimowiskiem w Boninie. Świetlica nie jest w stanie przyjąć wszystkich 
chętnych dzieci.  
 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: w pierwszej kolejności pani powinna się 
zgłosić do p. dyrektor, ponieważ za organizację odpowiada dyrektor. 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy są pytania do tej uchwały. Jeśli nie ma 
przechodzimy do głosowania. 
 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXV/269/2018, podjęta została 14 głosami za (jednogłośnie)  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
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Ad. 3. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Radny Leszek Kondrat: jest zimowisko w świetlicy Boninie, na które może uczęszczać tylko 30 
dzieci. Jest jeszcze chętnych 11 dzieci. Rodzice sugerują, aby tymi dziećmi zaopiekowała się szkoła. 
Czy jest taka możliwość? 
 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: szkoła nie może opiekować się dziećmi, które nie są 
uczniami. Ferie zaczynają się w poniedziałek, natomiast o wakacjach możemy porozmawiać z p. 
dyrektor. Jest to na pewno kwestia potrzeb i organizacji. 
 
Radna Sylwia Krępeć: miałam dzisiaj telefon od mamy z Bonina, która zapytała mnie czy może 
przywozić dziecko do Wyszewa na ferie. Odesłałam tę panią do GOK. 
 

 

 
Ad. 4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady XXXV Sesji 
Rady Gminy Manowo. 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


